
 

 

 
Αθήνα, 15 Ιουλίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς Ανάπτυξης 
και Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 
Θέμα: «Γιατί το κυβερνητικό επιτελείο της ΝΔ δεν αξιοποιεί τις νομοθετικές 
δυνατότητες αναφορικά με τις χρεώσεις προμηθειών των τραπεζών;» 

 
Από τον Οκτώβριο του 2020, βουλευτές του κόμματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης 
άσκησαν πληθώρα μέσων κοινοβουλευτικού ελέγχου σχετικά με: τον έλεγχο της επιτροπής 
ανταγωνισμού για τις υπέρογκες χρεώσεις των τραπεζών στις παρεχόμενες υπηρεσίες προς 
τους πολίτες αλλά και τα μέτρα που θα έπρεπε να λάβει η ΝΔ για την προάσπιση των 
δικαιωμάτων των πολιτών. Το από 20.12.2023 πόρισμα του εν λόγω ελέγχου (Β’ 
2432/24.04.2024), που εκκίνησε το 2019,  ήρθε να επιβεβαιώσει την παραβίαση των άρθρων 
1 του ν.3959/2011  και 101 ΣΛΕΕ λόγω συμμετοχής των τραπεζών σε απαγορευμένες 
πρακτικές και συμπράξεις. Ενδεικτικά αναφέρονται (εναρμονισμένη πρακτική, ανταλλαγή 
πληροφοριών, συμφωνία ή/και εναρμονισμένη πρακτική). Επιπλέον, στις διαπιστωθείσες 
ενιαίες και διαρκείς παραβιάσεις υπήρξε και η εμπλοκή της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών 
ΕΕΤ και ενώ  με το με Α.Π.2116/21.10.2020 απαντητικό της έγγραφο στη με Α.Π. 
215/8.10.2020 ερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ διαβεβαίωνε ως προς το ζήτημα των τραπεζικών 
συναλλαγών ότι ουδέποτε εμπλέκεται στη τιμολογιακή πολιτική των Τραπεζών - Μελών της, 
συνεχίζοντας ότι η προώθηση του υγιούς και ελεύθερου ανταγωνισμού στο 
χρηματοπιστωτικό τομέα συνιστά καταστατικό της σκοπό, ενώ επιχειρηματολογούσε για τις 
χαμηλές συγκριτικά χρεώσεις των ελληνικών τραπεζών. Ο δε έλεγχος της ΕΑ και παρότι ο 
Συνήγορος του Καταναλωτή είχε γνωστοποιήσει τις μαζικές αναφορές των πολιτών για τις 
καταχρηστικές πρακτικές των τραπεζών δεν ενεργοποιήθηκε με υποβολή αιτήματος από τον 
ίδιο τον Υπουργό Ανάπτυξης, παρότι ο νόμος είναι σαφής και παρέχει αυτή τη δυνατότητα, 
αλλά αυταπαγγέλτως και κατόπιν καταγγελιών. 

Τα πρόστιμα που επιβλήθηκαν από την ΕΑ ανέρχονται σε: 1. Τράπεζα Πειραιώς 
(12.993.482,86 €), 2. Εθνική Τράπεζα (9.978.799,18 €), 3. Alpha Bank (9.110.682,91 €), 4. 
Eurobank (7.976.790,63 €), 5. Attica Bank (143.181,65 €) και 6. ΕΕΤ (1.553.242,87 €). 
Παράλληλα, υποχρεώθηκαν οι προαναφερόμενες επιχειρήσεις να μειώσουν από 1.1.2024 το 
ύψος της προμήθειας ανά ανάληψη μετρητών από ΑΤΜ με τη χρήση καρτών που έχουν 
εκδοθεί από άλλα ιδρύματα με το εξής κατ’ ανώτατο όριο: 1. Τράπεζα Πειραιώς: έως το ύψος 
των δύο ευρώ (2,00 €), 2. Εθνική Τράπεζα: έως το ύψος του ενός ευρώ και ενενήντα λεπτά 
(1,90 €), 3. Alpha Bank: έως το ύψος του ενός ευρώ και ογδόντα λεπτά (1,80 €), 4. Eurobank: 
έως το ύψος του ενός ευρώ και ογδόντα λεπτά (1,80 €), 5. Attica Bank: έως το ύψος του ενός 
ευρώ και πενήντα λεπτά (1,50 €) το οποίο και πρέπει να  διατηρήσουν για χρονικό διάστημα 
τριών ετών. Επιπλέον, έγινε χρήση της διαδικασίας διευθέτησης διαφορών στην οποία οι 
εμπλεκόμενες επιχειρήσεις παραδέχθηκαν τις αποδιδόμενες σε αυτούς παραβάσεις αλλά και 
αποδοχή από πλευράς ΕΑ της πρότασης της ΕΕΤ για εφαρμογή, εντός εξαμήνου από τη 
δημοσίευση της Απόφασης Διευθέτησης, εσωτερικού προγράμματος συμμόρφωσης, προς 
τον σκοπό της παράλειψης στο μέλλον διαπιστωθεισών παραβάσεων των άρθρων 1 του 
ν.3959/2011 και 101 ΣΛΕΕ, κατά το σκεπτικό της Απόφασης. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

5846

Ημερομ. Κατάθεσης:

15/7/2024



Το κυβερνητικό επιτελείο της ΝΔ όλα αυτά τα χρόνια προσπαθεί να αποποιηθεί των 
παρεμβατικών δυνατοτήτων που έχει ως προς τις τραπεζικές προμήθειες, αφήνοντας τις 
ελληνικές τράπεζες να ασκούν τιμολογιακή πολιτική εις βάρος των πολιτών, κατά παράβαση 
των οριζόμενων στο ν.3959/2011 και τη ΣΛΕΕ. Ακόμα και πρόσφατα ο Υπουργός Εθνικής 
Οικονομίας και οικονομικών κατά τη τοποθέτησή του στη Γενική Συνέλευση της Ελληνικής 
Ένωσης Τραπεζών ως προς το ειδικότερο ζήτημα των τραπεζικών προμηθειών ανέφερε: «οι 
ελληνικές τράπεζες θα κινηθούν, η καθεμιά με τον δικό της τρόπο και με βάση την εμπορική 
της πολιτική, σε αυτήν την κατεύθυνση [σ.σ. της ρύθμισης] χωρίς να χρειαστεί οποιαδήποτε 
άλλη παρέμβαση». Ωστόσο, η διάταξη του άρθρου 64 του ν.5108 (Α’ 65/2.5.2024) με την 
οποία επιχειρήθηκε η μείωση της επιβάρυνσης των επαγγελματιών από τις αυξημένες 
προμήθειες στις καθημερινές συναλλαγές μικρού οικονομικού αντικειμένου αξίας μέχρι 10 
ευρώ αποδεικνύει ότι υφίσταται σαφώς η δυνατότητα ρύθμισης του προβλήματος των 
τραπεζικών προμηθειών συνολικότερα απλώς δεν υπάρχει η πολιτική βούληση. 

Με δεδομένα τα παραπάνω και σε συνδυασμό με το ότι οι συναλλασσόμενοι με τις 
τράπεζες πολίτες βρίσκονται αντιμέτωποι με μία αδυσώπητη πληθωριστική κρίση που 
εξανεμίζει το πραγματικό διαθέσιμο εισόδημά τους  ερωτώνται οι αρμόδιοι κ.κ. Υπουργοί: 

1) Έχουν εισπραχθεί τα επιβαλλόμενα στις τράπεζες πρόστιμα; Εάν όχι πότε 
αναμένεται να εισπραχθούν; 

2) Έχει ασκηθεί έλεγχος ως προς την από 1.1.2024 εφαρμογή του ανώτατου ύψους  
της προμήθειας ανά ανάληψη μετρητών από ΑΤΜ με τη χρήση καρτών που 
έχουν εκδοθεί από άλλα ιδρύματα; 

3) Σκοπεύετε άμεσα να ρυθμίσετε νομοθετικά το ύψος της προμήθειας των 
τραπεζικών συναλλαγών; 

4) Εκτός από τα επιβαλλόμενα πρόστιμα της ΕΑ στις τράπεζες σχεδιάζετε κάποιο 
πρόσθετο μέτρο που να αφορά στους συναλλασσόμενους με αυτές πολίτες που 
επιβαρύνθηκαν σωρευτικά όλα αυτά τα χρόνια τις υπέρογκες χρεώσεις επί 
παραδείγματι υπό τη μορφή επιστρεπτέων ποσών; 

 
Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Μαμουλάκης Χάρης 
 

Κοντοτόλη Μαρίνα 
 

Ακρίτα Έλενα 
 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 
 

Βέττα Καλλιόπη 
 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 
 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης 
 

Ηλιόπουλος Όθων 
 

Καλαματιανός Διονύσης 
 

Κασιμάτη Νίνα 
 

Μάλαμα Κυριακή 
 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 



 
Νοτοπούλου Αικατερίνη 

 
Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

 
Παπαηλιού Γεώργιος 

 
Παππάς Πέτρος 

 
Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

 
Σαρακιώτης Ιωάννης 

 
Χρηστίδου Ραλλία 

 
Ψυχογιός Γεώργιος 

 
 
 
 
 




